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          Тема выпускной квалификационной работы: «Численное исследование трехмерного придонного течения для модели хорошо обтекаемых опор моста». Данная работа посвящена исследованию влияния на придонное течение воды расстояния между моделями хорошо обтекаемых опор моста и угла, под которым жидкость натекает на опоры (угла атаки). Расчёты проводились с использование коммерческого кода ANSYS FLUENT 2019 R3. В рамках работы решались следующие задачи: 1. Сравнение структуры течения для случая, когда моделируется половина профиля, и для случая, воспроизводящего полный профиль; 2. Исследование влияния расстояния между двумя модельными опорами моста на течение; 3. Исследование влияния угла, под которым поток натекает на препятствие, на структуру течения вблизи опор моста; 4. Совместное исследование влияния расстояния между опорами моста и угла атаки на структуру течения, а также на коэффициент сопротивления. В работе были реализованы сетки для полного профиля цилиндра, снабжённого обтекателем с последующим сравнением аналогичного решения для половины профиля. Анализ влияния расстояния между опорами на структуру течения. Проведено исследование влияния угла атаки на течение. Оценка совместного влияния угла атаки и расстояния на течение, а также сравнение значения коэффициента сопротивления при разных углах атаки и разной геометрии.
        

        
          The topic of the final qualifying work: "Numerical study of a three-dimensional bottom flow for a model of well-streamlined bridge supports." This work is devoted to the study of the effect on the bottom flow of water of the distance between the models of well-streamlined bridge supports and the angle at which the fluid flows onto the supports (angle of attack). The calculations were carried out using the commercial code ANSYS FLUENT 2019 R3. Within the framework of the work, the following tasks were solved: 1. Comparison of the flow structure for the case when half of the profile is modeled, and for the case that reproduces the full profile; 2. Investigation of the influence of the distance between two model supports of the bridge on the flow; 3. Investigation of the influence of the angle at which the flow flows onto the obstacle, on the flow structure near the bridge supports; 4. Joint study of the influence of the distance between the bridge supports and the angle of attack on the flow structure, as well as on the drag coefficient. In this work, meshes were implemented for the full profile of a cylinder equipped with a fairing, followed by a comparison of a similar solution for half of the profile. Analysis of the influence of the distance between supports on the flow structure. The study of the influence of the angle of attack on the flow has been carried out. Assessment of the combined effect of the angle of attack and distance on the flow, as well as comparison of the drag coefficient value at different angles of attack and different geometries.
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